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Zenétől volt hangos február 2-án az Ambrózia Idősotthon, ahol farsangi mulatságot tartottak.  Az intézmény lakóinak és alkalmazottainak 
egy része jelmezbe öltözött, az asztalokról pedig nem hiányozhatott a hagyományos farsangi fánk. A farsang a téltemetés és a tavaszvárás 
ősi örömünnepe. Idén a farsangi időszak január 6-tól február 14-ig tart, városunkban is több zenés-táncos mulatság zajlott. (Képarchívum)

Elfogadta a testület a 2024-es költségvetést

QR-kódokkal látják el a kukákat városunkban

Február 8-i ülésén a képviselő-testület 
elfogadta Somorja 2024-es költségveté-
sét. A bevételi és kiadási oldalon egya-
ránt 20,46 millió euró szerepel, a dologi 
bevételek 618 ezer euróval meghaladják 
a tervezett kiadásokat.
Az idei büdzséről szóló szavazást meg-
előzően Lelkes János főellenőr elmondta: 
a költségvetés összeállítása a vonatkozó 
jogszabályokkal összhangban történt, s 
javasolja elfogadását.

A költségvetés tervezetét Élesztős Pál, a 
testület pénzügyi szakbizottságának elnö-
ke vezette fel. A büdzsé szem előtt tartja 
a pályázati támogatások, illetve az ukrán 
menekülteknek folyósított segély nagyság-
rendjének módosulását is, ami 2024-ben 
alacsonyabb lesz, mint tavaly volt. Mind-
ezzel együtt az oktatás, a sport, a kultúra, 
a környezetvédelem, a lakossági szolgálta-
tások, illetve a szociális szféra támogatása 
is el fogja érni a 2023-as szintet, a város 

működése teljes mértékben biztosítva van. 
Számol azzal is, hogy idén fejeződik be két 
nagyobb beruházás, mégpedig a nyugdíjas 
klub átépítése a Pomléi úton, valamint az 
Ifjúsági park építése a városi könyvtárral 
szemközti területen. Ezen kívül újabb út- és 
járdaszakaszok felújítása is tervben van.
A testület a továbbiakban ingatlanbérbe-
adási szándék és teherszerződés elfogadá-
sáról, valamint a házasságkötéssel kapcso-
latos illetékek módosításáról is döntött.     (l)

Márciustól QR-kódot tartalmazó mat-
ricákkal látják el a szemetes kukákat és 
konténereket Somorján, tájékoztatott 
a városi hivatal környezetvédelmi szak-
osztálya.
„Első körben a lakossági hulladék gyűjté-
sére szolgáló fekete kukákat látjuk el ilyen 
matricával a családi házaknál, majd a 
lakótelepeken található konténerek, végül 
a cégek, vállalkozók által használt hulla-

dékgyűjtők kerülnek sorra. Márciusban 
kezdjük, s április, legkésőbb május folya-
mán fejezzük be a matricák kihelyezését” 
– közölte Kocsis Arnold osztályvezető.
A QR-kódok bevezetésének köszönhető-
en a városi hivatal fogja tudni ellenőrizni, 
hogy a hulladékelszállító cég mikor, mely 
kukákat üríti ki, másrészt nyomon követ-
hető lesz az is, hogy a kuka ki volt-e téve 
a ház elé a megfelelő időpontban. A rend-

szer üzembe helyezését követően a jelö-
letlen kukákat nem fogják üríteni.
A QR-kódok kihelyezésének időpontjáról 
és a technikai részletekről Somorja hiva-
talos honlapján, valamint Facebook- és 
Instagram-csatornáján, illetve mobil-al-
kalmazása által tájékoztatják majd a 
lakosságot. Természetesen lapunk hasáb-
jain is közzétesszük a legfontosabb tudni-
valókat.        (l)
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Borszentelőt tartottak Gancsházán
A borlovagok és a nemes nedű kedvelői 
minden évben borszenteléssel tiszteleg-
nek Szent Vince, a vincellérek és a borok 
védőszentje előtt. Az idei borszentelő a 
gancsházi Bartal Családi Pincészetben 
január 26-án zajlott.
A Csallóközben több száz éves hagyo-
mányra tekint vissza a szőlőművelés 
és a borkészítés. Az In Honorem Dei 
et In Honorem Vini, azaz az Istennek 
dicsőségére és a bor dicsőségére jelszó 
jegyében már 15. alkalommal találkoztak 
Somorján a neves hazai és külföldi borá-
szok, szőlészek és a jó borok kedvelői, 
hogy a Salve Vini! felkiáltással és koccin-
tással köszönjék meg a tavalyi termést, 
és köszöntsék az új borokat. Az Európai 
Borlovagrend dél-szlovákiai legátusának 
idei rendezvényét szervező Bartal csalá-
dot és segítőiket, valamint a lovagrend 
zászlaja alatt bevonuló konzulátusi veze-
tőket és a vendégeket Patasy Ferenc, 
a lovagrend déli legátusának vezetője 
köszöntötte, majd Bartalos Gyula, az 
Európai Borlovagrend szlovákiai prokon-
zulja szólt a megjelentekhez. A boro-
kat Jozef Bohunicky esperes és Dušan 
Argalás, a lovagrend egyházi méltóságai 
áldották meg, majd a házigazda, Bartal 
László köszöntötte és invitálta a terített 
asztalhoz a vendégeket. 
Bartal László az egykori helyi mezőgaz-
dasági szövetkezet pincemestereként 
kezdte a szakmát, ma pedig már 25 hek-
táron gazdálkodik a családjával közösen, 
és tavaly közel kétszázezer üveg bort 

készítettek. A rendezvényszervezéssel, 
vendéglátással és szállásadással is foglal-
kozó vállalkozás tulajdonosa vallja, hogy 
jó bor nélkül szegényes a vendégfogadó. 
Alojz Masaryk, a házigazda barátja és 
kollégája, a szakolcai Masaryk Borászat 
vezetője a jubileumi eseményen bemu-
tatta a tavalyi szüret után készült borait. 
A lovagrend tagjai, a borászok és szőlé-
szek kifejezték azt a reményüket, hogy 
régiónkban is egyre népszerűbb lesz a 
nívós vendéglátás és a jó borok, és egyre 
többen lesznek azok is, akik tovább élte-
tik vidékünkön a szőlőművelés és a bor-
készítés hagyományait.      (s)

Az új bort Jozef Bohunicky esperes áldotta meg

A rendezvény házigazdája, Bartal László  
      (Bárdos Zsolt felvételei)

A szépkorúakat köszöntöttük
Orosz Csaba polgármester január 30-án azo-
kat a szépkorú somorjaiakat köszöntötte a 
Németh-Šamorínsky István Művészeti Alapisko-
la hangversenytermében, akik 2023 novemberé-
ben és decemberében, illetve ez év januárjában 
töltötték be 70., 75., 80., 85. életévüket, vagy 
ennél is idősebbek.
A rendezvényre 116 személy kapott meghívást.
„Az idősek tapasztalatai, bölcsessége fontos kútfő 
a jövő generációja számára, ezért mindent megte-
szünk, hogy megfelelő körülményeket teremtsünk 
számukra Somorján” – hangsúlyozta beszédében a 
polgármester. Ezek után mindegyiküknek személye-
sen gratulált, majd átadta az önkormányzat szimbo-
likus ajándékát.
A jubilánsköszöntő rendezvény fényét Mezei Ernő 
zongorajátéka és Mezey Márta szavalata emelte.
A városvezetés valamennyi ünnepeltnek jó erőt, 
egészséget, szeretteik körében töltött békés hétköz-
napokat kíván.          (l)

Ideiglenesen a művészeti alapiskola ad otthont a jubilánsköszöntő rendezvé-
nyeknek            (Képarchívum)
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A Pro Humana tavaly is segített

Február 29-ig várják 
a jelöléseket a városi díjakra

Már három éve tevékenykedik Somor-
ján a Pro Humana polgári társulás. Az 
adórész felajánlásoknak köszönhetően 
2023-ban is támogatni tudta a rászo-
rulókat, a nehéz helyzetbe került lako-
sokat és a mélyszegénységben élő idős 
embereket.
„A Pro Humana mozgássérült lakosoknak 
nyújtott hozzájárulást segédeszköz vásárlá-
sához, hogy könnyebbé tegye mindennap-
jaikat. Egy fiatal családnak a vihar okozott 
súlyos anyagi kárt, ennek enyhítéséhez 
is hozzájárult a polgári társulás, a nehéz 
helyzetbe került lakosokat ajándékutalvá-
nyokkal segítette” – közölte Bauer Edit, a 
képviselő-testület szociális szakbizottságá-
nak tagja, aki 2020-ban még képviselőként 
kezdeményezte a Pro Humana létreho-
zását. Tavaly is finanszírozták azoknak az 
okosóráknak a megvásárlását, amelyeknek 

köszönhetően az idős, egyedül élő emberek 
nagyobb biztonságban érezhetik magukat, 
veszélyhelyzetben egyszerűen, egy gomb-
nyomással tudnak segítséget kérni a Santea 
szolgáltatásán keresztül.
„A Pro Humana tavaly is megajándékozta 
a speciális iskola tanulóit, akik közül sokan 
szociálisan hátrányos helyzetben, rossz 
körülmények között élnek, és a gyógysze-
rek, a gyógyászati segédeszközök megvá-
sárlása, amelyekre szükségük van, komoly 
anyagi terhet jelentenek a családnak” – tet-
te hozzá Varga Renáta, a szociális szakbi-
zottság elnöke.
A Pro Humana polgári társulás ebben az 
évben is szeretné segíteni a rászorulókat, 
ezért arra kérik a lakosokat, aki teheti, támo-
gassa munkájukat adója 2, illetve 3 százalé-
kával, vagy pénzadománnyal. A nagylelkű 
felajánlásokat előre is köszönik.                     (l)

Segítsen, hogy segíthessünk!

Jogi személyek, és azok a 
magánszemélyek, akik maguk készítik 
adóbevallásukat, az adóív megfelelő 

részébe írják be a Pro Humana adatait:

IČO: 53533674
obchodné meno/názov:
 Pro Humana P.T., OZ.

Az alkalmazottak az adórész-
felajánlási ívet az adó befizetését 

igazoló nyomtatvánnyal együtt (ezt 
a munkaadójuk tölti ki) együtt április 
30-áig juttassák el a lakhelyük szerint 

illetékes adóhivatalba.

A Pro Humana számlaszáma: 
SK6509000000005181839907 

Slovenská sporiteľňa, a.s.

ÁLLÁSAJÁNLAT
Somorja önkormányzata 

2024. március 1-i belépéssel 
asszisztenst keres magyar 

nevelési nyelvű óvodai 
osztályba. 

Feltétel a pedagógiai végzettség.
A kérelmeket és az életrajzokat 

a somorjai Városi Hivatal 
iktatójában kérik leadni 
2024. február 16-ig, az 

elérhetőség feltüntetésével.

PRACOVNÁ PONUKA
Samospráva Mesta Šamorín 

prijme s nástupom od 1. marca 
2024 pedagogickú asistentku 

pre triedu materskej školy 
s výchovno-vyučovacím 

jazykom maďarským. Ukončené 
pedagogické vzdelanie je 

podmienkou.
Žiadosti a životopisy môžete 

odovzdať v podateľni Mestského 
úradu Šamorín 

do 16. februára 2024  
s uvedením kontaktov 

uchádzača.

Somorja önkormányzata 2016 óta díjaz-
za azokat a személyeket és szervezete-
ket, akik, illetve amelyek munkájukkal 
jelentősen hozzájárultak városunk fej-
lesztéséhez. A díjakat áprilisban, Somor-
ja Város Napja alkalmából adják át.
Civilek és szervezetek is tehetnek javasla-
tot a városi díjakra:

Pro Urbe díj – ez az elismerés jelentős 
alkotói és kimagasló tudományos, műsza-
ki, művészeti, publicisztikai, illetve köz-
hasznú tevékenységért adományozható, 
valamint olyan személyeknek adható, akik 
jelentősen hozzájárultak a város gazdasá-
gi, kulturális fejlődéséhez, kimagasló spor-
teredményeket értek el, valamint azoknak 
a személyeknek, akik életet mentettek, 
vagy megóvták a város vagyonát és lako-
sait.

Pro Cultura díj – olyan személyeknek 
adományozható, akik sokéves, különösen 
jelentős munkát fejtettek ki, ill. kiemelkedő 
teljesítményt nyújtottak a kultúra terüle-
tén.

Pro Humana díj – szociális és egészség-
ügyi téren végzett sokéves, különösen 
jelentős tevékenyégért, ill. különleges tel-
jesítményért ítélhető oda.

Pro Civis díj – a város fejlesztéséért kifej-
tett sokéves kiemelkedő tevékenységért, 
ill. kimagasló eredményért adható.

Pro Honoris díj – a város kiváló képvisele-
téért és propagálásáért, nemzetközi kap-
csolatainak fejlesztéséért ítélheti oda az 
önkormányzat.

Pro Futura díj – az ifjú nemzedék nevelé-
sében végzett sokéves tevékenységért, ill. 
kimagasló teljesítményért ítélhető oda.

Somorja Város díszpolgára – azok a sze-
mélyek kaphatják meg, akik jelentős mér-
tékben hozzájárultak a város fejlesztésé-
hez, értékeinek megőrzéséhez, érdekeinek 
védelméhez és jó hírnevének öregbítésé-
hez, illetve az emberiség szellemi értékei-
nek gyarapításához. 

Az idei jelölésekre február 29-ig lehet 
javaslatokat tenni.

A jelölésnek tartalmaznia kell a javaslat-
tevő és a javasolt személy nevét és címét, 
valamint a részletes indoklást. Posztumusz 
díjnál annak a személynek a nevét és címét 
kell feltüntetni, aki a díjat átveszi. A névtele-
nül tett javaslatokat nem veszi figyelembe a 
képviselő-testület.
A javaslatokat írásban vagy elektronikus 
formában lehet eljuttatni a Somorjai Városi 
Hivatal címére: 931 01 Somorja, Fő utca 37. 
A borítékra írják rá: Javaslat a város díjára.
Elektronikus formában az info@samo-
rin.sk címre lehet küldeni a javaslatokat, 
a formanyomtatvány letölthető a város 
honlapjáról.       (l)



4 KÖZÉLET

Néhány gondolat a közlekedés biztonságáról
Két, tíz év körüli kislányt ütött el egy 
autó az Iskola utcában január 19-én, 
jelent meg a hírportálokon. Közepesen 
súlyos sérüléseket szenvedtek, mind-
ketten kórházba kerültek. A történtek 
kapcsán merül fel a kérdés: közlekedés 
szempontjából mennyire biztonságos 
hely ma Somorja?
A kérdéskört Élesztős Pál önkormányzati 
képviselővel, a városi képviselő-testü-
let közeledési szakbizottságának tagjá-
val jártuk körbe, aki a baleset kapcsán 
elmondta: bár az önkormányzat igyek-
szik mindent megtenni a gyalogosok 
biztonságáért, néha mégis megtörténik 
a baj, és ezért az esetek többségében az 
emberi tényező a felelős.

Mi állhat az ilyen esetek hátterében?
Számos oka lehet annak, hogy a közu-
tak egyre kevésbé biztonságosak. Véle-
ményem szerint a sofőrök képzésére 
kellene jobban odafigyelni, megmutatni 
nekik, mi minden történhet az utakon. 
Törésteszt-laboratóriumot vezetek, 
ezért pontosan tudom, mi történhet, ha 
akár csak 25 kilométeres sebességgel 
fának ütközünk, s nem vagyunk bekötve. 
Talán ilyen szimulációkat kellene meg-
mutatni a leendő sofőröknek, hogy tisz-
tában legyenek a veszélyekkel. Egy volt 
Forma 1-es pilóta mondta: gyorsan men-
ni mindenki tud, időben megállni nem 
mindenkinek sikerül.

Nemcsak a sofőrök hibázhatnak, 
hanem a gyalogosok is.
Így van. Nagyon elterjedt, hogy a gyalo-
gosok zenét hallgatnak, telefonálnak, a 
mobiljukat nyomkodják, mindenre figyel-
nek, csak a közlekedésre nem. Ezért is 
örültem, amikor piktogramokat festettek 
fel a somorjai gyalogosátkelőknél. A Szél 
utcában interaktív átkelő épült érzé-
kelőkkel, LED-es megvilágítással, amely 
jelzi, ha valaki közeledik.

Vannak kritikus közlekedési pontjai 
városunknak?
Talán a 63-as út és a Szőlőskert utca 
kereszteződését nevezhetném annak. 
Rendezésére elfogadott terv van, ha 
jól tudom, folyik az építkezési engedé-
lyeztetési eljárás. Négyoldali fényjelzős 
kereszteződés fog itt megépülni. Fontos 
lenne az is, hogy a körforgalmak közelé-
ből hátrébb helyezzük a zebrákat. De a 
legnagyobb gond inkább az, hogy egyre 
több az autó a városban, minden csa-
ládban legalább két kocsi van, s a sűrű 
forgalom pszichés feszültséggel is jár, 
ami kihat a közlekedésbiztonságra. Min-

denképpen jó lesz, ha a jó idő beköszön-
tével minél többen átülnek az autóból a 
biciklire.

Milyen lehetőségek vannak a kerék-
párutak fejlesztésére Somorján?
Ez egy összetett dolog, az ugyanis fél-
megoldás, hogy piktogramokat festünk 
fel az úttestre. Sokan kritizálnak ben-
nünket emiatt, de a meglevő infrastruk-
túrában más megoldás nincs. Próbálunk 
javítani ezen, és megfelelő bicikliutakat 
kialakítani a város azon pontjai között, 
amelyek a szabadidős tevékenységet 
szolgálják. Jó példája ennek az x-bionic és 
a Pomlé közt megépült kerékpárút, több 
ilyenre lenne szükség. Ugyanakkor igye-
keznünk kell a városközpontban is bizton-
ságosabb rendszert kialakítani.

Milyen erőfeszítéseket tesz a város 
azért, hogy a legkisebbeket megtanít-
sa a biztonságos közlekedésre?
Vannak erre irányuló városi rendez-
vények, például az Autómentes Nap. 
Ugyanakkor tudni kell azt is, hogy a 
szakemberek szerint 10-12 éves koruk 
előtt a gyerekek nem érzékelik megfe-
lelően a veszélyt. Kellő érettségre van 
szükség ahhoz, hogy fel tudják mér-
ni, mi minden történhet. Ezért is fon-
tos megértetni velük, hogy ha például 
biciklivel, rollerrel vannak, szálljanak le 
róla, nézzenek körül, csak ezután lépje-
nek a zebrára.

Mi a helyzet az idősekkel?
Sajnos ritkán látom, hogy jeleznék az 
irányváltást a biciklivel közlekedők, 
pedig ez életveszélyes szokás. Bevallom 
őszintén, nem tudom, mit lehetne ezzel 
kezdeni. Nincs más választás, mint a 
sofőröknek jobban figyelni rájuk, körül-
tekintőbben, és főleg lassabban vezetni. 
A kerékpárosok mellett nagy kihívást 
jelentenek a rolleresek is. Télen, félho-
mályban, sötét ruhában, fekete rolleren, 
egyetlen pislákoló lámpával alig lehet 
látni őket az autóból. Reflexmellényben 
kellene közlekedniük. Ezzel, tehát a rolle-
resek és más csendes, de relatíve gyors 
járgányok jobb láthatóságával is foglal-
kozunk. Van, ahol betiltották őket, de 
mindenképp rendszerszintű szabályo-
zásra volna szükség.

A Cyklokoalícia javaslatára törvénymó-
dosítás készül, amelynek lényege, hogy 
az autósoknak úgy kell majd vezetniük 
lakott településeken, hogy bármikor 
képesek legyenek megállni a gyalogát-
kelők előtt. Ön szerint ez segíteni fog?
Ha mindenki körültekintő lesz, talán igen. 
Komoly problémának látom, hogy az 
autós iskolák általában kis sebességgel 
tanítják vezetni a leendő sofőröket, leg-
feljebb hatvannal. Így nem tanulják meg a 
féktávolságokat, ami komoly veszélyfor-
rás. Amíg az autós iskolák átfogó szabá-
lyozása terén nem lépünk előbbre, jelen-
tős változás aligha várható.     (l)

Ifjabb Élesztős Pál valószínűleg kiérdemli a leggyorsabb somorjai címet. A képviselőnek, aki-
nek tesztpilóta-jogosítványa is van, személyi sebességrekordja 272 km/h, amit tesztpályán, 
kontrollált körülmények közt ért el egy McLaren-versenyautóval. Motorjának fejlesztésében 
korábban maga is részt vett.                      (Képarchívum)
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Szoborsorsaink – Orosz Örs könyvbemutatója a könyvtárban
Orosz Örs Szoborsorsaink című köny-
vét mutatta be január 25-én a Zalabai 
Zsigmond Városi Könyvtárban, a Fórum 
Kisebbségkutató Intézet közreműkö-
désével. A szerzőt, az intézet egykori 
munkatársát Simon Attila történész, 
egyetemi oktató, az intézmény vezetője 
üdvözölte.
Simon úgy fogalmazott, hogy a Szobor-
sorsaink című munka szenvedélyből szü-
letett, az elmúlt húsz év kutatásinak, ása-
tásinak, közösségszervezői tevékenysé-
gének krónikája, az intézményszervezői, a 
műemlékvédői tevékenységet mutatja be, 
és remélhetőleg – mint ahogyan a feltá-
ró és a helyreállító munkáknak – ennek a 
könyvnek is lesz folytatása. 
„Itt, ezen a helyen született meg a könyv 
gondolata és terve, és máig sajnálom, 
hogy, bár objektív okok miatt, de nem 
erről a helyről indult el e kiadvány orszá-
gos bemutatókörútja” – kezdte a beszél-
getést Orosz Örs. A szerző elmondta, 
az emlékeket és azok történetét négy 
fejezetre osztotta a kötetben. Arra töre-
kedett, hogy részletesen, de érdekesen 
mutassa be az 1945 előtt a mai Szlovákia 
területén létrehozott és fennmaradt, vagy 
megsemmisült, illetve megtalált és újra-
állított, vagy ismeretlen sorsú szobrok, 

emléktáblák és emlékművek fordulatok-
ban gazdag, sokszor szomorú vagy tragi-
kus történetét.
A terjedelmes, több mint 400 oldalas 
munka közel ezer korabeli, illetve új fény-
képpel illusztrált album. A honismeret 
és a történelem iránt érdeklődők olyan 
témákról és eseményekről olvashatnak 
a kötetben, amelyek a szerző és önkén-
tesek alkotta lelkes csapat, valamint a 

Sine Metu Polgári Társulás tevékenységét 
mutatják be. A könyvben található, álta-
lában közadakozásból készült szobrok, 
emlékművek története egy-egy település 
vagy közösség odaadását jelképezik, és 
ezek története egyben a mi sorsunk és 
történetünk is. 
A szép kivitelű, igényesen megírt kiad-
vány a Méry Ratio Kiadó gondozásában 
jelent meg 2022-ben.     (s)

Orosz Örs kötete négy fejezetben taglalja a mai Szlovákia területén 1945 előtt felállított 
szobrok, emlékművek történeteit           (Fotó: Bárdos Zsolt)

Átadták a Csallóköz Kultúrájáért díjat
Idén több személy, illetve csoport is megkap-
ta a Csallóköz Kultúrájáért díjat. A Csemadok 
Dunaszerdahelyi Területi Választmánya ezúttal 
a sárosfai művelődési házában szervezte meg 
a díjátadó ünnepséget január 20-án, a Magyar 
Kultúra Napja jegyében. 
A rangos elismerést ebben az évben a Vásárúti 
Dalárda, a Csallóközkürti Csemadok Alapszerve-
zet, Czajlik Lukács egykori szervezeti elnök, Kovács 
Zsuzsa tanítónő, a békei és sárosfai közös ének-
lőcsoport művészeti vezetője, Borsi Ferenc vaj-
dasági népzenész, valamint Botló Judit, a Csema-
dok somorjai alapszervezetének vezetőségi tagja 
vehette át.
A Csemadok sárosfai alapszervezete és a község 
vezetése színvonalas műsorral, finomságokkal, 
valamint a Bartal Családi Pincészet boraival vár-
ta a résztvevőket. A Himnusz születésének nap-
járól, illetve a magyar kultúra 1989 óta ünnepelt 
emléknapjáról ünnepi beszédben emlékezett meg 
Kovács László nyugalmazott gimnáziumigazga-
tó. A vendégeket Földváry Terézia, a község pol-
gármestere, Németh László Tibor, Magyarország 
Pozsonyi Nagykövetségének alkonzulja, valamint 
a Csemadok országos vezetése és a politikai élet 
képviselői köszöntötték.    (s)Bárdos Gyula és Botló Judit a díjátadó ünnepségen

       (Fotó:Szinghoffer Mátyás)
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Hobo Somorjára is elhozta a Vadászatot
Földes László Hobo és zenekara koncer-
tezett városunkban január 27-én. A rock- 
és blueskedvelő közönség számára igazi 
ínyencség volt a műfaj meghatározó alak-
jának fellépése.
A somorjai koncert alig két héttel a Papp 
László Sportarénában tartott bulit megelő-
zően zajlott. A nagykoncerttel az ikonikus 
Vadászat duplaalbum megjelenésének 40. 
évfordulóját ünnepelte a zenekar. 1984-ben 
a Vadászat azon ritka koncepció-albumok 
egyike volt, amelyek zeneileg és szövegük-
ben is gondosan felépített keretben jelenítik 
meg társadalmunk keresztmetszetét, mutat-
nak rá annak örök hibáira, gyarlóságaira. A 
Vadászat hatása, öröksége generációkon 
ível át, a megénekelt témák a mai napig nem 
évültek el, és úgy tűnik, soha nem is fognak.
„A Budapest-Miskolc vonaton 40 szöveg-
ötletet jegyeztem le, majd az egészet egy 
taxiban felejtettem. Végül 26-ot sikerült fel-
idéznem és Pókáék konyhájában nekiálltunk 
a munkának. A felvételek kezdete előtt csak 
a szövegeket kellett bemutatnom a cenzú-
rának – tudják, egy a-moll, vagy G-dúr nem 

lehet rendszerellenes. Nagy megtiszteltetés, 
hogy az emberek érdeklődése fennmaradt 
és a dalok ma is élnek, de szomorú tény, 
hogy a mű aktualitását mindmáig nem vesz-
tette el ”– emlékszik vissza az album szü-
letésének körülményeire Hobo. Az album 
zenéjét, amely meghaladta korát, Póka Egon 
Benedek és Tátrai Tibor jegyzi. Hobo elemi 
energiával volt jelen a somorjai színpadon, 
a kétórás koncert minden percét élvezte a 

közönség, és szemmel láthatóan a zenekar 
valamennyi tagja is. A Hobo-dalok mellett 
Vlagyimír Viszockij és a Rolling Stones 
egy-egy dala is felcsendült, s elhangzottak 
Petőfi, valamint a kihagyhatatlan József 
Attila-veresek is. A különleges est sok 
rajongóban megerősítette, hogy a Vadá-
szat továbbra is a magyar rock történetének 
legikonikusabb albuma, egyszersmind mér-
földköve.          (s)

Hobonak köszönhetően feledhetetlen élményben volt része a közönségnek       (Fotó: Hloska Tibor)

Dzsesszkoncert a Mozi Club színpadán
A Mozi Club kisszínpadán Kovács Linda énekes és Bögöthy Ádám 
nagybőgős, a magyarországi kortárs dzsessz két kiválósága bűvölte el 
a közönséget január 20-án, kárpótolva őket a tavaly novemberre meg-
hirdetett, de betegség miatt elmaradt koncertért.
Bár a páros akusztikus hangzású zenéje a tradíciók tiszteletét sugallja, 
az énekesnő által bevont elektronika már a jelenkor hatásaira reagál. 
Az újkori és tradicionális hangzás egybeolvadásának eredményeként 
komplexebb, ugyanakkor változatos hangzású zenei anyag szólalt meg. 
A koncerten elhangzott darabok zöme saját szerzeményük volt. Egye-
di hangja máris a kortárs dzsessz nagyjai közé emeli az énekesnőt,  
Bögöthy Ádám pedig a legfoglalkoztatottabb fiatal kortás dzsesszmuzsi-
kusok egyike.
„Nagyon kedves közönség előtt öröm volt zenélni, még sok ilyet kívánok” 
– posztolta a somorjai koncertet követően Kovács Linda.          (s)

Tradíció és újítás jellemzi a Bögöthy-Kovács duót   
                       (Képarcíhvum)

Helyreigazítás! 
Lapunk januári kiadásának 6. olda-
lán, a Hagyomány, kissé másképp 
– adventi hangverseny 2023 című 
cikkünkben hibásan adtuk közre az 
eseményt támogató intézmények és 
vállalkozások sorrendjét. A szóban 
forgó rész helyesen így hangzik:
„A koncert fő támogatója a  
CZ Slovakia volt, megszervezését 
a magyarországi Liszt Intézet és a 
Kultminor is támogatta.”
Az érintettektől elnézést kérünk
          A szerkesztőség

Már az év elején különleges zenei csemegéknek örülhetett a Sup-Sup Music Club közönsége. 
Január 20-án Kalapács Józsefnek, a kiváló rockénekesnek tapsolhattak a rock szerelmesei. 
Az egykori Pokolgép, valamint az Omen és Hard együttes énekese, több rockopera és musical 
sztárja a korábbi együttesei dalaiból válogatott egy csokorra valót, valamint megzenésített, 
rockosított verseket adott elő akusztikus koncertjén.             (s)
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Pályaválasztási napot tartottak a gimnáziumban

A magyar kultúra napját ünnepelte a Madách gimnázium

Pályaválasztási napot tartottak január 
19-én a Madách Imre Magyar Tanítási 
Nyelvű Gimnáziumban. Egykori gimisek 
látogattak el az iskolába, és beszélgettek 
a pályaválasztási lehetőségekről a harma-
dikosokkal és a negyedikesekkel.
A gimnázium vezetése nagy hangsúlyt fek-
tet arra, hogy utat mutasson a diákoknak 
a pályaválasztás útvesztőjében. Trencsik 
János iskolaigazgató tájékoztatása szerint 
már tavaly is volt hasonló rendezvény az 
iskolában, akkor a diákok érdeklődési köre 
alapján hívtak meg szakembereket. Velük 
beszélgettek a pályaválasztás előtt álló 
gimnazisták arról, mi az, ami az egyes szak-
mákhoz fontos, és összhangban van-e az 
adott szakirány a diákok elképzeléseivel.
„Több ilyen rendezvényen is részt vettünk 
már, például a pozsonyi Gaudeamus pálya-
választási rendezvényen az Inchebában, 
ahol Európa több száz, vagy talán több ezer 
főiskolája mutatkozott be. A Diákhálózat 
tagjai is ellátogattak hozzánk, valamint 
egyénileg is jöttek egyetemi hallgatók. Pró-
bálunk minél több ilyen rendezvényt, talál-
kozót szervezni, hogy a diákjaink jól tudja-
nak dönteni. Ennek a rendezvénysorozat-
nak a végső állomása volt a pályaválasztási 
nap, amely során főiskolásokkal, egyetemi 
hallgatókkal találkoztak a végzősök és a 
harmadikosok” – mondta el az igazgató.
A pályaválasztási nap megszervezéséből 
az iskola szülői tanácsa is bőven kivette a 
részét. Zsemlye Gábor, a szülői tanács tag-
jának tájékoztatása szerint huszonkét volt 
középiskolást hívtak meg a gimnáziumba.

„Igyekeztünk főként volt somorjai gimna-
zistákat meghívni, ők pedig nagyon szí-
vesen eljöttek, aminek igazán örülünk” – 
árulta el Zsemlye Gábor.
Kovács Gergő, a gimnázium egykori 
diákja, a brünni egyetem gépészmérnöki 
karának hallgatója is visszalátogatott az 
iskolába. Azt mondta, nagyon sokat adott 
neki a somorjai gimnázium, felkészítet-
te az egyetemen és az életben várható 
nehézségekre is.
Baráth László, a Madách Imre Gimná-
zium egykori diákja a budapesti Szent 
György Hangtechnikumban végzett.
„Nagyon sok jó emléket őrzök a gimiről. 
Életem legjobb négy évét töltöttem itt, 

és nagyon jól felkészített ez az iskola a 
továbbtanulásra” – mondta.
Németh Enikő 2018-ban érettségizett a 
Madách Imre Gimnáziumban.
„Ez az iskola biztonságos, családias lég-
kört nyújtott, emellett szilárd alapokat 
adott matematikából és fizikából, ami 
kellett ahhoz, hogy érvényesülni tudjak 
Pozsonyban. Most a Szlovák Műszaki 
Egyetem Építészeti Karára járok, épület-
gépészetet tanulok” – közölte.
A pályaválasztási nap szervezői remé-
lik, sikerült hozzájárulniuk ahhoz, hogy a 
gimisek megtalálják az utat a megfelelő 
felsőoktatási intézmény felé, és ráleljenek 
a nekik való hivatásra.      (l)

A beszélgetések kisebb csoportokban zajlottak                     (Képarchívum)

Az ünnepségen Bródy János Ha én rózsa volnék című dala is felcsendült            (Képarchívum)

A magyar kultúra napját 1989 óta 
ünnepeljük január 22-én, annak emlé-
kére, hogy Kölcsey Ferenc 1823-ban 
ezen a napon fejezte be Szatmárcse-
kén nemzeti imánkat, a Himnuszt.
A Horváth László tanár által összeállí-
tott műsort Klička Marcel zongorajá-
téka nyitotta meg, Bartók Béla Este a 
székelyeknél című darabját adta elő, 
majd Kovács Boglárka, Stehlík Leon, 
Mókusz Ádám és Batta Gergely Sebes-
tyén szavalta el a Himnuszt. Ezt követő-
en magyarbődi népdalok csendültek fel 
Élesztős Sára, Kováč Emma és Rusňák 
Júlia előadásában, majd Kováč Barbara 
és Szolgay Bence, a gimnázium diákja-
iból verbuválódott Hétután zenekar két 
tagja Bródy János Ha én rózsa volnék 
című dalát adta elő. Orbán Titusz előa-
dásában hallhatta a közönség Kosz-
tolányi Dezső Mostan színes tintákról 
álmodom című versét, amivel az iskola 
diákjainak alkotásaiból – festmények-

ből, rajzokból, szobrokból és ruhaköl-
teményekből – összeállított kiállítását 
vezette fel. A tárlat az ünnepség után 

nyílt meg. A rendezvény végén a diá-
kok és tanáraik együtt énekelték el a 
Himnuszt.                (MIG)
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Megtartották az idei első véradást
Az idei első véradás január 17-én zajlott 
a városi művelődési központban. Az ese-
ményen a Bél Mátyás Alapiskola negyedik 
évfolyamának diákjai is részt vettek Jana 
Kallová osztályfőnök vezetésével, akik így 
sok érdekes információt szereztek a véra-
dás fontosságáról.
A Szlovák Vöröskereszt somorjai alapszer-
vezetének vezetősége ez úton is köszöne-
tet mond az önkéntes véradóknak: Erika 
Kováčová, Gabriela Mészárosová, Renáta 
Csölleová, Mária Bogárová, Zdenka Vou-
belová, Juraj Baráth, Dezider Fiedler, Robert 
Pőcz, Myrtil Nagy, Artur Mocsári, Daniel 

Dávid, Juraj Bándy, András Cséfalvay, Mari-
anna Hercová, Patrik Lodog, Márió Reindl, 
Denisa Kubincová, Norbert Végh, Tibor, 
Szviatovszki, Márió Leng, Angéla Slamová, 
Mónika Bittera, Silvia Gubricová, Monika 
Mészárosová, Róbert Bazsó, Zoltán Faragó, 
Mária Hudecová, Katarína Marcinová, Alž-
beta Szalayová, Emese Álló, Marek Koleno, 
Norbert Szalay, Tomáš Sipos, Bálint Kmot-
rík, Tibor Nagy.
(A neveket a Szlovák Vöröskereszt somorjai 
alapszervezete által rendelkezésünkre bocsá-
tott névjegyzék alapján közöltük, változatlan 
formában.)          (l)

Az eseményen a Bél Mátyás Alapiskola negyedik évfolyamának diákjai is részt vettek      (Képarchívum)

Meghívó 
a horgászegyesület 
évzáró taggyűlésére
Február 25-én, 9 órakor 

tartja évzáró taggyűlését a 
Szlovák Horgász Szövetség 

somorjai alapszervezete 
a városi művelődési 

központ nagytermében. 
Mivel fontos kérdésekben 

kell döntést hozniuk, a 
vezetőség szeretettel 

várja az évzáró ülésre az 
egyesület minden tagját.

MEGEMLÉKEZÉS

Az égre nézek, hol egy csillag ragyog,
tudom, őriznek Téged az angyalok.

Kegyetlen volt a sors, hamar elvett tőlünk,
de szíved emléke örökre itt marad közöttünk.

Soha el nem múló szeretettel emlékezünk február 18-án, 
halálának 25. évfordulóján CZÉDLI RÓBERTRE.

Szerető családod

Drága szüleink,

SZAJKÓ GYÖRGY ÉS ROZÁLIA
Gratulálunk nektek, és hálásak vagyunk, hogy 
az életetek részei lehetünk!
Szilvia, Jean Philippe, Gabi, Leuska, Gyuri, 
Jarka, Gyurika és Dávidka

Az aranylakodalom az élet egyik legcsodálatosabb mérföldköve, 
megünneplése az elmúlt 50 évben kialakult különleges kapcsolatnak.
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Kidobálta a holmiját a volt élettársa
Január 4-én éjszaka a Kaszárnya utcá-
ból kérte egy nő a rendőrök segítségét, 
azt mondta, volt élettársa kidobálta a 
holmiját a társasház udvarára. A beje-
lentő a helyszínen elmondta, összeve-
szett volt élettársával, és az ittas férfi a 
lakás bejárati ajtaja előtt levő holmiját 
kidobálta az udvarra, majd elment. Meg-
adta a férfi címét, de a rendőrök nem 
érték el. Azt mondta, szóban is több-
ször megfenyegette a férfi. A bejelentőt 
tájékoztatták a járőrök, hogy feljelentést 
tehet az állami rendőrségen, és ha a 
férfi megint visszajönne, azonnal hívja a  
159-es telefonszámot.

Parkoló autókat rongált meg
Január 5-én délután bejelentés érke-
zett a városi rendőrségre, miszerint 
valaki szándékosan rongálja a Gazda-
soron parkoló autókat. Az informáci-
ót megerősítette a parkolószolgálat 
egyik munkatársa is. Több szemtanú 
is a gyanúsított után futott, aki a Pom-
lé irányába menekült. A bejelentő is a 
nyomában volt, és telefonon tartot-
ta a kapcsolatot a járőrökkel, míg oda 
nem értek. A rendőrök felszólították 
a menekülőt, hogy álljon meg, de az 
nem engedelmeskedett, ezért amikor 
sikerült elfogni, megbilincselték. Mivel 
a gyanúsított megnyugodott, és meg-
ígérte, hogy nem fog elfutni, levették 
róla a bilincset. A rendőröknek dolguk 
akadt az egyik megrongált autó tulaj-
donosával is, mivel közben ő is odaért, 
és rátámadt a gyanúsítottra. Ezt köve-
tően egy ezüst színű Audi tulajdonosa 
is a helyszínre ért, és kijelentette, nem 
ragaszkodik a további intézkedések-
hez. A gyanúsított zavartan viselkedett, 
összefüggéstelenül beszélt, azt állítot-
ta, tízezrek üldözik, titokban fotózzák. 
További lépéseket nem tettek az ügy-
ben a rendőrök, mindenki elhagyta a 
helyszínt.

Az autó tetején ugrált
Azzal hívta fel egy bejelentő a városi ren-
dőrséget január 5-én, hogy valaki egy par-
koló autó tetején ugrál a Duna utcában. A 
rendőrök azonnal a helyszínre vonultak, 
ahol elfogták a gyanúsítottat, aki a meg-
rongált autó tetején ült. Azt mondta, az 
az ő autója, azt csinál vele, amit akar. A 
rendőrök felszólították, hogy hagyja abba, 
és másszon le. A járművön több helyen is 
kár keletkezett, letörött egy visszapillantó 
tükör, több karcolás és horpadás volt a 
karosszérián, a motorháztetőn és az autó 
tetején is, elgörbült a rendszámtábla. A 
férfit felszólították, igazolja, hogy a jármű 
az övé, de nem tudott olyan bizonyítékot 
felmutatni, amely ezt egyértelműen alá-
támasztotta volna. A rendőrök ezután fel-
szólították, hogy igazolja magát, de csak 
a nevét mondta meg. A helyszínen több 
szemtanú is volt, akik elmondták, a férfi a 
lépcsőház bejárati ajtaját is megrongálta. 
Az egyik szemtanú videofelvételt készített 
az esetről. A férfi megalapozottan gyanú-
sítható rendbontással és más tulajdoná-
nak megrongálásával.

Körözött személyt fogtak el
Egy körözött személy felkutatásához kér-
te a városi rendőrök segítségét az állami 
rendőrség január 6-án délután. A járőrök 
átkutatták a környéket, de a keresett 
személyt nem találták meg. Az illetőnek 
később az állami rendőrség munkatársai 
bukkantak a nyomára a Fő utcán, a váro-
si hivatal közelében, a városi rendőrök 
pedig segítettek a körözött személy őrzé-
sében, majd a gyanúsítottat bekísérték a 
rendőrőrsre.

Megszökött a kisfiú a nagymamájától
Bejelentés érkezett január 12-én délután 
arról, hogy eltűnt egy ötéves gyerek a Fő 
utcán, a kultúrház közelében. A helyszí-
nen kiderült, hogy a kisfiú a nagymamá-
jától szökött el, egy üzletből. A rendőrök 
otthon találták meg a gyereket.

Holttest az udvaron
Telefonon hívta egy bejelentő a városi 
rendőrséget január 14-én reggel, és azt 
mondta, hogy egy ember fekszik egy 
udvaron, a Pomléi úton, az illető nem 
mutat életjeleket. A rendőrök egy férfi 
holttestét találták a helyszínen, az ese-
tet jelentették az állami rendőrségnek, 
akik azonnal a helyszínre érkeztek. Kide-
rült, hogy az elhunyt személy somorjai 
lakos volt. Az orvosszakértő megállapí-
totta a halál beálltát. Az ügyben az álla-
mi rendőrség indított eljárást.

Nem sikerült újraéleszteni
Január 16-án reggel egy ember feküdt 
a földön a Fő utcán, nem mutatott 
életjelenek. A bejelentés nyomán 
azonnal a helyszínre érkeztek a men-
tők, és megkezdték a férfi újraélesz-
tését, de már nem sikerült megmen-
teni az életét, az orvos a helyszínen 
megállapította a halál beálltát. A 
halál okaként szívmegállást állapított 
meg, és kizárta az idegenkezűséget. 
Közben az elhunyt több rokona is 
odaért, kiderült, hogy az illető nagy-
pakai lakos volt.

Lopással gyanúsította 
a biztonsági őröket

Egy bejelentő kérte a városi rendőr-
ség segítségét január 23-án reggel. 
A telefonáló azt mondta, az ottani 
biztonsági szolgálat tagjai ellopták a 
kutyája nyakörvét a csölösztői hotel 
közelében. A bejelentés ellenőrzése 
során a panaszos elmondta a városi 
rendőröknek, hogy már régóta gondok 
vannak a biztonsági szolgálat embere-
ivel, sokszor arrogánsan viselkednek. 
A városi rendőrök felvették a kapcso-
latot a biztonsági szolgálattal, de ők 
azt állították, nem vettek el semmit. 
A bejelentőt tájékoztatták arról, hogy 
büntetőfeljelentést tehet az állami 
rendőrségen.

A VÁROSI RENDŐRSÉG JEGYZŐKÖNYVÉBŐL

Már bankkártyával és online is téríthető a parkolási díj
A parkolási rendszer használatának 
komfortosabbá tétele érdekében, janu-
árban bevezették a parkolási díj bank-
kártyával, illetve QR-kód leolvasásával 
történő fizetését ¬ tájékoztatott az 
Area Somorja Kft.
Ha bankkártyával fizetünk, a zöld gomb 
megnyomása után kell megadni a gépjár-
mű rendszámát, megerősíteni azt, majd a 
kék gombok segítségével kell kiválaszta-
ni, mennyi időre szándékozunk parkolóje-
gyet váltani. Ezt követően kell a bankkár-

tyát a leolvasóhoz érinteni, majd a fizeté-
si szándékot igazolni a zöld gombbal.
A QR-kód használatakor olvassuk be a 
parkolóautomatákon elhelyezett kódot, 
vagy keressük fel a www.qrpark.me/samorin 
honlapot, majd adjuk meg a gépjármű 
rendszámát és az e-mail-címet. A parko-
lási tarifa kiválasztását követően online 
fizethetünk.
Fontos, hogy a parkolóautomata által 
kiadott bizonylatot a gépjárműben jól lát-
ható helyen helyezzük el.      (l)
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Slama Angelika 
   befejezte pályafutását

Ennyi. Nincs tovább. A 29-éves Slama 
Angelika, a somorjai női kosárlabda egyik 
legnagyobb alakja szögre akasztotta a 
sportcipőjét. Hosszasan mérlegelte a dön-
tését, de végül úgy határozott, befejezi 
pályafutását.
„Úgy gondolom, már mindent elértem, amit 
nálunk el lehet. A csúcson kell abbahagyni” – 
mondta mosolyogva az SKK neveltje.
Nehéz hónapok, évek vannak a somorjai lány 
mögött. Pályafutása csúcsán, 2021 tavaszán 
elülső keresztszalagszakadást szenvedett. 
Műteni kellett a térdét. Akkor az elképzelés 
az volt, hogy nyolc-kilenc hónap múlva visz-
szatérhet a tornacsarnokba. „Csapatommal, 
a Gdyniával döntőt játszottunk, és nemso-
kára az Európa-Bajnokságra utaztam volna 
a szlovák válogatottal” – emlékezett vissza 
Az év kosarasa ankét akkori harmadik helye-
zettje. „Úgy álltam a dolgokhoz, hogy még 
csak 26 éves vagyok, a visszatérésem után 
a következő években lesz még alkalmam 
a klubban és a nemzeti csapatban is a leg-
magasabb szinten játszani, sikereket elérni. 
Sajnos nem így lett” – mondta Angi elcsukló 
hangon.

Visszatért a pályára
Egy orvosi műhiba miatt 2022 elején ismét 
kés alá kellett feküdnie a sportolónak. Az 
év végén már vissza kellett volna térnie a 
pályára, de újabb komplikációk léptek fel. A 
felépülés ideje alatt nemcsak testileg, hanem 
fejben is száz százalékig össze kellett szednie 
magát, hogy játék közben ne féljen a párhar-
coktól, ne gátolja semmiben a kellemetlen 
időszak. „Sok mindenen átmentem az elmúlt 
hosszú időszak alatt. Az is megfordult a 
fejemben, hogy elegem van már a küzdelem-

ből. Nem bírok tovább dolgozni. De örülök, 
hogy mégsem így lett. Végül sikerült vissza-
térnem a pályára” – mondta a somorjai lány.
Tavaly ősszel eljött a várva várt pillanat. „Egy 
másodosztályú lengyel klubban készültem. A 
térdem rendben volt, de fejben még nem vol-
tam kész a játékra. Végül október végén tér-
tem vissza a pályára. Öt meccset játszottam 
a másodosztályú GTK Gdyna csapatában” 
– folytatta Angi.
A többszörös szlovák válogatott a 2024-es 
évet már a Slavia Besztercebánya csapatá-
ban kezdte, amelynek mezében három baj-
noki meccset játszott, és részt vett a Föde-
rális Kupán is. A pöstyéni tornán harmadik 
lett a csapatával, 19 ponttal járult hozzá az 
eredményhez.

Végleges visszavonulás
„Ennyi volt. Befejeztem – jelentette ki Slama 
Angelika, és ezzel többeket sokkolt. – Emlí-
tettem, hogy a súlyos sérüléseim után ez 
többször megfordult már a fejemben. Pedig 
gyerekkorom óta ezt csinálom, és azt hiszem, 
elmondhatom, hogy sikeres voltam a kosár-
labdában. Főleg az hajtott, hogy ha most 
be kellene fejeznem, akkor az nem a saját 
döntésem lenne. Akartam egy esélyt arra, 
hogy kényszerítő körülmények nélkül tud-
jam kimondani egyszer, hogy visszavonulok. 
Bizonyítani akartam, hogy ezen is túl tudok 
jutni. Örülök, hogy így is lett. De a vissza-
vonulás gondolata már nyáron megfordult 
a fejemben, amikor a térdem már teljesen 
rendben volt. De visszatértem. Játszottam 
a lengyel második osztályban, és nálunk, az 
Extraligában is. Fokozatosan alakult ki ben-
nem az az érzés, hogy már nem leszek képes 
arra a szinte fejlődni, ahol pár éve voltam. 

Teljesült gyerekkori álma
Angi Somorján tanulta meg a kosár-
labda ábécéjét. „Szinte hihetetlen, 
hogy egy ilyen kis klubból egészen a 
csúcsig jutottam. Nehéz, de gyönyö-
rű volt végigjárni ezt az utat. Nagyon 
szívesen emlékszem vissza az összes 
klubomra. Somorja, Pöstyén, Sepsi, 
Gdynia. Elértem, amiről gyerekko-
romban álmodtam. Klubszinten sike-
rült a legtöbbet elérnem, játszhattam 
az Euroliga főtábláján” – mondta.

Bajnoki címek
Slama Angelika már tizenhat évesen 
tagja volt a somorjai SKK női csapatá-
nak, a 2015/2016-os idényben az Ext-
raligában összesen 495 pontot ért el, 
ami akkor a szlovák legfelső bajnok-
ságban a második legtöbb volt. Két 
évig Pöstyénben játszott, majd 2018-
ban a Sepsi játékosa lett. Az erdélyi 
csapattal román bajnok és kupagyőz-
tes lett. Ezután az Arka Gdyniához 
szerződött. A lengyel csapattal két-
szer lett bajnok, kupagyőztes, és ját-
szott az Euroliga csoportkörében.

Angi a Sepsi mezében Román Kupát és bajnoki címet is szerzett                   (Képarchívum)
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Nem leszek már gyorsabb, fordulékonyabb, 
nem fogok annyi pontot dobni. Eljátszogat-
hattam volna még hosszú évekig például a 
szlovák Extraligában, de nekem ez nem lett 
volna elég. Úgy gondolom, pályafutásom 
alatt mindent odaadtam a kosárlabdának, 
és az is sokat adott nekem. A legmagasabb 
szinten játszottam. Ennyi volt. Lezártam az 
életem egy szakaszát.”

Lengyelországba költözik
Az Arka Gdynia, amelynek mezében Angi a 
legnagyobb sikereit elérte, lábadozása ide-
jén is teljes mértékben támogatta a somorjai 
kosarast. „A pályafutásom befejezése után 
sem felejtettek el. Felajánlották, hogy dolgoz-
zak a klubban, legyek az U17-es csapat pálya-
edzője. Egyelőre más területen próbálok 
érvényesülni, de valószínűleg itt fogunk lete-
lepedni a barátommal. Nagyon jól érezzük 
magunkat a városban, több lehetőség van 
az érvényesülésre. Úgy tűnik, az engem is 
képviselő Gherdan Sports sportügynökségbe 
lépek be. Játékosmegfigyelő leszek a lengyel 
és a szlovák piacon” – zárta Slama Angelika.

Duducz Tibor

Szoboszlai helyén, Liverpoolban
A nyári budapesti focitáborban nyúj-
tott teljesítménye alapján Angliába, 
Liverpoolba utazhatott a somorjai 
Botló Olivér, fivére, Kristóf pedig az 
FC Sevilla vendége volt.
Felejthetetlen napokat élt át a tizenkét 
éves Botló Olivér. Kivételes kapustelje-
sítményének köszönhetően betekintést 
nyert az angol klubok életébe. Sőt, a 
liverpooli Anfield stadionban leülhetett 
arra helyre, ahol az öltözőben jelenleg a 
magyar labdarúgás legnagyobb csilla-
ga, Szoboszlai Dominik foglal helyet.
„Az egész világból tizenketten utaz-
tunk. Nagyon sűrű volt a program. Két 
edzésünk volt liverpooli edzőkkel és 
megfigyelők előtt, és négy meccset is 
játszottunk a Derby County, a Black-
burn, a Leeds és a Salford City ellen. 
Nemcsak meccsünk volt az említett 
csapatok ellen, hanem meglátogattuk a 
stadionjaikat is. A nézőtéren voltunk a 
Blackburn–Leeds másodosztályú angol 
meccsen. Remek összecsapás volt, több 
mint húszezren voltak az Ewood Park-
ban” – árulta el Olivér, akinek a legnagyobb 
élménye a liverpooli Anfieldhez kötődik. 
„Leülhettem Alisson kapus és Szobosz-
lai Dominik helyére az öltözőben. Bárcsak 
egyszer nekem is lenne állandó helyem 
az FC Liverpool öltözőjében” – tette hozzá 
reménykedve.
„Érdekesen, különlegesen indult a program. 
Először a helyi híres, 12 ezer nézőt befoga-
dó bikaviadal-arénába mentünk. Furcsa volt 
a homokos talajon járkálni, ott, ahol a bika 
és a matador küzd egymással” – mondta 
mosolyogva Botló Kristóf. A Prosoccerglobal 
Hungary 12 kiválasztott játékosa, akik közül 
csak Botló Kristóf volt kapus, több edzésen 
vett részt, és három meccset is játszottak az 

Utrera, a Huelva és az FC Sevilla C csa-
pata ellen. „Játékunkon érezni lehetett, 
hogy nem összeszokott a csapat. Elég 
sok dolgom volt a kapuban, igyekeztem 
a lehető legjobban védeni. Ez többször is 
bravúrosan sikerült, de gólokat is kaptam. 
Az edzések, melyeket az FC Sevilla ifjú-
sági mesterei irányítottak, másmilyenek 
voltak, mint nálunk. Sokpasszosak, spa-
nyolosak” – mondta. Ha már Sevillában 
volt, nem maradhatott el az FC Sevilla 
stadionja, a Ramon Sanchez Pizjuan aré-
na meglátogatása sem.
„Gyönyörű létesítmény. Élmény volt leülni 
a kispadra is, és meglátogatni az öltözőt. 
Hátha, a jövőben…” – zárta Kristóf.    (duc)

Bővült a pomléi teniszkomplexum
A tavalyi év a Pomléban a sportsi-
kerek mellett az infrastrukturális 
fejlődésről is szólt. Újabb lelátóval 
bővült a focistadion, a teniszezők új 
épületet alakítottak ki.
„Éreztük, hogy hiányzik a megfelelő 
háttér. Pályáink vannak, de az illem-
helyekkel például gond volt. Beval-
lom, néha szégyenkeztünk emiatt” – 
árulta el lapunknak Michal Briška, a 
Somorjai Teniszklub elnöke. Pár éve, 
amikor átvette a klub irányítását, 
célul tűzte ki, hogy javítja az infra-
struktúrát a teniszpályák környékén.
„Mivel mindent saját költségünk-
ből fedeztünk, részletekben végez-

tük az építkezési munkákat. Az első 
lépés az illemhelyek kialakítása volt. 
Ezután az öltözők, egy kis konyha, 
egy iroda kialakítása következett. A 
konténer előtt fedett teraszt alakí-
tottunk ki. A külső részek már elké-
szültek, az illemhelyek működnek. 
Átkerült az épület mellé Ürge József 
Winner (Győztes) című, olívafából 
készült alkotása, amely az elhunyt 
teniszezőknek állít emléket. Bízunk 
benne, hogy ebben az évben sikerül 
befejezni a belső teret, és üzembe 
helyezni a zuhanyzókat is. Szeret-
nénk az infrastruktúra terén is elér-
ni bizonyos szintet” – fogalmazott 

Michal Briška, akinek további ter-
vei vannak a pomléi teniszkomple-
xummal. „Először befejezzük, amit 
elkezdtünk. Aztán továbbléphetünk” 
– mondta a klub első embere.
Michal Briška elmondta, nagyon 
örül, hogy az utóbbi időben növe-
kedett a gyerekek száma a klubban. 
„Harminc – öt és kilenc év közötti 
– gyerek csatlakozott hozzánk. Sze-
retnénk, ha minden kategóriában 
csapatot tudnánk felállítani. A legki-
sebbekkel kezdjük. Célunk, hogy az 
idő múlásával egyre magasabb kate-
góriában legyen a csapatunk” – zárta 
Michal Briška.           (duc)

A Somorja mezében

Botló Olivér a liverpooli öltözőben
    (Képarchívum)
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A siker alapja a jó vetőmag
Lassan véget ér a kertbarátok téli szo-
bafogsága, itt az ideje beszerezni a zöld-
ségmagokat. Vannak vetőmagok, ame-
lyek több évig is megtartják a csírázóké-
pességüket, és vannak, amelyek már két 
év után is jelentősen veszítenek ebből a 
tulajdonságukból.
Óvatosnak kell lenni a saját termésű vető-
maggal, hiszen gyakran előfordul, hogy a 
mag nem elég érett a betakarítás idején, 
ezért nem fog kikelni. Itt ajánlatos a csí-
rázópróba elvégzése. A hibrid, F1 jelzésű 
növények magjából nem érdemes vető-
magot fogni, mert az ebből fejlődő növé-
nyekben nem lesznek meg az F1 generáció 
tulajdonságai. A vetőmag csomagolásán a 
szavatossági időn és a mag mennyiségén 
kívül feltüntetik a vetés időpontját, vala-
mint a megfelelő sor- és tőtávolságot is.

Tervezzük meg a kertünket!
A zöldségeskert tervezésénél vegyük 
figyelembe a vetésforgót. Ennek alap-
ja, hogy az ugyanabba a fajtába tartozó 
növényt, illetve rokonnövényt két egymás 
utáni évben ugyanarra a helyre ne ültes-
sük. Ezt azért előnyös betartani, mert a 
növény saját igényei szerint használja fel 
a talaj tápanyagait. A vetésforgó betar-
tásának másik előnye, hogy gátolja a faj-
ra jellemző betegséget okozó élőlények, 
gombák és más kórokozók túlszaporodá-
sát. Azt is figyelembe kell vennünk, hogy 
mikor trágyáztuk a földet szerves trágyá-
val (ez leggyakrabban granulált tehéntrá-
gya). A szervestrágyázás utáni időszak-
ban ültessünk paradicsomot, paprikát, 

uborkát, tököt, dinnyét, zellert, burgo-
nyát vagy káposztafélét. Csak a második 
évben vessünk sárgarépát, petrezsely-
met, retket, spenótot, illetve duggassunk 
vöröshagymát és fokhagymát. A trágyá-
zást követő harmadik évben vessünk bor-
sót vagy babot. Aki mésznitrogént (Dusí-
katé vápno - Perlka) szeretne használni 
talajkártevők és csigák ellen, annak aján-
latos 2-3 héttel a vetés előtt beledolgozni 
azt a tajba.

A február a palántanevelés időszaka
Palántázni azokat a melegigényes és 
hosszabb tenyészidejű növényeket szok-
tuk, amelyek helyrevetéssel később érnek 
be. Ilyen például a paprika, a paradicsom, 

a káposztafélék, a zeller, az uborka és a 
dinnye. Érdemes kipróbálni a csemege-
kukorica palántázását, hiszen az utóbbi 
években az április 20-án elvégzett hely-
revetés kockázatosnak bizonyult. A palán-
tanevelésnél a következő tényezőknek van 
meghatározó szerepük a sikeres termesz-
tésben: a vetés dátuma, a jó minőségű 
vetőmag, a laza szerkezetű és tápanya-
gokban dúsított palántaföld, valamint a 
hőmérséklet, a nedvesség és a megfelelő 
fényviszonyok. A leggyakrabban nevelt 
palánta a paprika és a paradicsom. A pap-
rikánál a fűtetlen fólia, illetve üvegházi 
termesztésnél február 10. a vetés dátu-
ma. Ez a dátum a paradicsomnál február 
20-ra tolódik.                      (lr)

Februárban kezdjük a palánták nevelését                   (Képarchívum)

Február elején általában lassan lan-
gyul az idő. Ez jelzés a gyümölcsfák-
nak, hogy a vége felé közeledik a nyu-
galmi állapot. Megindul a vízfelvétel, 
lassan duzzadni kezdenek a rügyek. 
Az ebben az időszakban előforduló 
fagyhullám bizony nagy károkat okoz-
hat. Ezt enyhíti a Champion 50 WG 
réztartalmú növényvédőszerrel való 
permetezés, amely bizonyos mértékű 
fagyvédelmet is nyújt. További véde-
lem a fák törzsének meszelése, amely 
meghosszabbítja a fák nyugalmi álla-
potát, ugyanis a fehér felület alatt a 
fa szövetei lassabban melegednek át. 
Tartósan fagymentes napokon elkezd-
hetjük a körte- és almafa koronaritkító 
metszését. Az őszi- és sárgabarackfá-
kat viszont csak a virágbimbók nyílá-
sa előtt ajánlatos metszeni.

A fák metszése

A fagyok elmúlásával fontos elvégezni a gyümölcsfák és díszbokrok kora tavaszi lemosóper-
metezését réztartalmú növenyvédőszerekkel (pl. Kocide 2000, Champion 50WP). A kártevők 
elleni olajos lemosópermetezést halasszuk márciusra, a februári permetezésnek ugyanis 
alacsony lenne a hatásfoka.



Tisztelet a bátraknak!
2024. 

március 15.
17:00 -  Koszorúzás a Pipagyújtó emlékhelyen 
nyugvó honvédek sírjánál

Közreműködnek: a Somorjai Önkéntes Tűzoltó 
Testület Fúvószenekarai, a Tejfalusi Alapiskola, 
a Corvin Mátyás Alapiskola, 
a Madách Imre Gimnázium diákjai.

   Az emlékhelyre 16:45-kor indul autóbusz 
    a VMK melletti parkolóból.

18:00 - Ünnepi műsor a VMK-ban
Közreműködnek:  a Híd Vegyes Kar, a Harmonia Classica, a 
Csalló Néptáncegyüttes, Domsitz Erika, Hecht Éva, 
Bárdos Gábor és Horváth László

Tisztelettel meghívjuk Önt, 

kedves családját és barátait 

a Csemadok somorjai alapszervezetének

ÉVZÁRÓ TAGGYŰLÉSÉRE, 
amelyet 2024. február 25-én, vasárnap 

16:00 órai kezdettel tartunk.
A taggyűlés után :

Kovács Koppány: Életpercek 

című előadói estje



A GAZDAG TERMÉS
 ALAPJA A JÓ VETŐMAG

ŠAMORÍN, Gazdovský rad 41- DOM SLUŽIEB, Tel.: 031/562 22 52  www.agrosam.sk

OSVEDČENÉ OSIVÁ - BOHATÁ ÚRODA

Vaše 2% významne pomôžu Leonardovi 
v napredovaní a zlepšení kvality života.

Leonard trpí DMO a viacerými diagnózami.
Z celého srdca Vám ďakujeme za pomoc.

Adója 2 százalékával nagyban 
hozzájárulhat Leonard gyógyulásához 

és életminőségének javításához.
Leonard DMO-ban és egyéb betegségekben szenved.

Segítségét tiszta szívünkből köszönjük!

www.leonardovacesta.sk
Občianske združenie LEONARDOVA CESTA, IČO: 37929020


